
 PROTOKÓŁ NR 28/21

ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Budżetu  i  Finansów,  oraz  Komisji
Gospodarki  Komunalnej  i  Inwestycji,  które  odbyło  się  w  dniu
17.02.2021 r. o godz. 8.30 – online.

Posiedzeniu  przewodniczyła  Pani  Bożenna  Kozłowska  –  Przewodnicząca
Komisji Budżetu i Finansów.

Lista  obecności  radnych  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady  Miejskiej
w Pabianicach stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Lista obecności radnych Komisji  Gospodarki Komunalnej i  Inwestycji  Rady
Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki

Komunalnej i Inwestycji i Komisji Budżetu i Finansów
2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad

wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Prezydenta Miasta
Pabianic.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr
XXVI/282/20 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 9 grudnia 2020 r. w
sprawie wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na
terenie Miasta Pabianic.

4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia
opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia
stawek tej opłaty.

5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  rodzaju
dodatkowych usług świadczonych przez Miasto Pabianice w zakresie
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości
i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi.

6. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta
Pabianic na 2021 rok - projekt nr 1.

7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta
Pabianic na 2021 rok - projekt nr 2.

8. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2021 - 2035.

9. Sprawy różne.
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Ad.1.
Przewodnicząca  Komisji   Bożenna  Kozłowska  przywitała  wszystkich
uczestników posiedzenia online, odczytała listę obecności członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji  Grażyna Wójcik przywitała wszystkich uczestników
posiedzenia online, odczytała listę obecności członków Komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  poinformowała,  że  do
przedstawionego porządku obrad  nie wniesiono żadnych uwag, w związku
z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 

Ad.2.
Sekretarz  Miasta  Paweł  Rózga  omówił projekt  uchwały  w  sprawie
określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez
Prezydenta Miasta Pabianic. (Zał. Nr 3) Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. g
ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym  do  wyłącznej
właściwości  rady  gminy  należy  podejmowanie  uchwał  w  sprawach
majątkowych  gminy,  przekraczających  zakres  zwykłego  zarządu,
dotyczących m.in. określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i
akcji  przez  wójta.  Natomiast,  zgodnie  z  art.  30  ust.  2  pkt  3  przywołanej
powyżej  ustawy  do  zadań  wójta  należy  w  szczególności  gospodarowanie
mieniem  komunalnym.  Ponadto,  kodeks  spółek  handlowych  przewiduje
możliwość  podwyższenia  kapitału  zakładowego  spółki  i  pokrycia  przez
wspólnika  udziałów  lub  akcji  wkładami  pieniężnymi  i  niepieniężnymi
(aportem).  Realizując  uprawnienia  przyznane  ustawą  o  samorządzie
gminnym, Rada Miejska w Pabianicach w dniu 23 grudnia 2011 r.  podjęła
uchwałę  nr  XX/231/11  w  sprawie  określenia  zasad  wnoszenia,  cofania
i  zbywania  udziałów  i  akcji  przez  Prezydenta  Miasta.  Zmiana  ustawy
o gospodarce komunalnej,  wprowadzająca do stosowania przepisy ustawy
o zasadach zarządzania mieniem państwowym spowodowała, iż konieczna
stała  się  zmiana  uchwały,  która  podjęta  była  w  2011  r.  zgodnie
z  obowiązującymi  w  tym  zakresie  przepisami.  Główną  intencją  uchwały
określającej  zasady  wnoszenia,  cofania  i  zbywania  udziałów  i  akcji  w
spółkach  prawa  handlowego  przez  Prezydenta  Miasta  Pabianic  jest
dostosowanie  jej  do  obowiązującego  stanu  prawnego  a  konkretnie  do
wymogów stawianych w art. 12 ustawy o gospodarce komunalnej. 

Przewodnicząca  Komisji  Bożenna  Kozłowska  powiedziała,  że  jeden
z radnych miejskich na Facebooku stwierdził, że miasto wyzbyło się udziałów
w spółce EKO - Regionie. Zapytała, czy miasto posiada udziały w tej spółce.
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Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  odpowiedziała,  że  miasto  posiada
w Eko-Regionie  udziały 384 o wartości 1.920.000 zł. 

Przewodnicząca Komisji  Bożenna Kozłowska powiedziała, że  skoro miasto
posiada  udziały  to  dziwnym  jest,  że  prezes  Eko-Regionu  potraktował  tak
udziałowca i jednocześnie największego żywiciela,  bo miasto Pabianice to
największe  miasto  w  rejonie  gospodarowania  odpadami  komunalnymi
w drugim rejonie. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  wnoszenia,
cofania i zbywania udziałów i akcji przez Prezydenta Miasta Pabianic.

Głosowanie jawne imienne KBiF: za – 8, przeciw – 1, wstrzymało się – 0  
(Zał. Nr 4)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad.3.
Naczelnik  Agnieszka  Pietrowska  omówiła projekt  uchwały  w  sprawie
zmiany Uchwały Nr XXVI/282/20 Rady Miejskiej  w Pabianicach z dnia
9  grudnia  2020  r.  w  sprawie  wprowadzenia  Regulaminu  utrzymania
czystości i porządku na terenie Miasta Pabianic. (Zał. Nr 5) Wprowadzone
do uchwały zmiany uwzględniają zastrzeżenia wniesione w dniu 11.02.2021 r.
przez Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi do uchwały Nr XXVI/282/20 Rady
Miejskiej w Pabianicach z dnia 9.12.2020 r.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod
głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/282/20
Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  9  grudnia  2020  r.  w  sprawie
wprowadzenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Miasta Pabianic.

Głosowanie jawne imienne KBiF: za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
(Zał. Nr 6)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Głosowanie jawne imienne KGKiI: za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się – 0  
(Zał. Nr 7)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.
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Ad.4.
Naczelnik Agnieszka Pietrowska przedstawiła  projekt uchwały w sprawie
wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawek tej opłaty.  (Zał. Nr 8)   Przedłożony
projekt uchwały został  opracowany na podstawie przepisów ustawy z dnia
13  września  1996  r.  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach
określonymi w art.  6 k. Podjęcie niniejszej  uchwały wynika z konieczności
uregulowania  wysokości  stawki  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi po dostosowaniu systemu do zmiany przepisów, w tym zmianę
sposobu  rozliczeń  z  Wykonawcą  na  rozliczenie  za  tonę  odebranych
i zagospodarowanych odpadów. Kalkulacja stawki została przeprowadzona
z uwzględnieniem: 1) liczby mieszkańców, 2) ilości wytwarzanych na terenie
Miasta odpadów komunalnych,  3)  kosztów odbierania i  zagospodarowania
odpadów  komunalnych,  4)  kosztów  utrzymania  Punktu  Selektywnego
Zbierania  Odpadów  Komunalnych,  5)  kosztów  obsługi  administracyjnej
systemu, w tym kosztów obsługi PSZOK, tak, aby pobierane opłaty pokrywały
rzeczywiste koszty związane z funkcjonowaniem systemu na terenie Miasta.
Na  wzrost  stawki  wpływ  mają:  -  zwiększenie  ceny  zaoferowanej  przez
Wykonawcę  za  odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych,  -
zwiększenie  ilości  odpadów  komunalnych,  -  zmniejszenie  liczby
mieszkańców. 

Radny  Dariusz  Cymerman  zapytał,  czy  w  związku  z  nową  umową,
częstotliwość wywozu śmieci pozostanie taka sama, czy zostanie zmieniona.

Naczelnik  Agnieszka  Pietrowska  odpowiedziała,  że  w  tym  przetargu
częstotliwość została utrzymana, wcześniej procedowane były uchwały, tak
jak  mieszkańcy  są  już  przyzwyczajeni  taka  częstotliwość  jest  utrzymana,
objazdowa  zbiórka  odpadów  wielkogabarytowych  też  4  razy  do  roku
w dalszym ciągu utrzymana i również objazdowa zbiórka choinek po okresie
świątecznym.

Radna  Monika  Cieśla  zapytała,  czy  ta  zmniejszona  liczba  mieszkańców
wiąże  się  z  wyjazdami  naszych  mieszkańców,  z  opuszczeniem  naszego
miasta, czy np. ze zwiększoną ilością zgonów. Czy jest taka wiedza, ile osób
wyjechało z naszego miasta , a ile osób zmarło.

Przewodnicząca Komisji Bożenna Kozłowska zaproponowała, aby odpowiedź
została  udzielona  na  sesji  Rady,  ze  względu  na  nieobecność  osoby
z  Wydziału  Spraw  Obywatelskich.  Należy  pamiętać,  że  na  ten  moment
ustawodawca rozważył tylko możliwość rozliczania dla gmin w oparciu o ilość
mieszkańców,  można  przyjąć  w  oparciu  o  zużycie  wody  i  o  metraż
mieszkania.  Rada  Miejska  przyjmuje  w  rozliczeniu  na  osobę,  czyli  takie
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najbardziej  sprawiedliwe  rozliczenie.  Uważa,  że  dobrze  byłoby,  aby
ustawodawca  sprecyzował,  dokonał  nowelizację  w  temacie  rozliczania  za
tonaż.

Głosowanie jawne imienne KBiF: za – 8, przeciw – 1, wstrzymało się – 0  
(Zał. Nr 9)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Głosowanie jawne imienne KGKiI: za – 7, przeciw – 1, wstrzymało się – 0  
(Zał. Nr 10)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad.5.
Naczelnik  Agnieszka  Pietrowska  omówiła projekt  uchwały  w  sprawie
określenia  rodzaju  dodatkowych  usług  świadczonych  przez  Miasto
Pabianice w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen
za te usługi. (Zał. Nr 11) Przedłożony projekt uchwały jest zgodny z zapisami
art. 6 r. ust. 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia
13  września  1996  r.   Podjęcie  niniejszej  uchwały  wynika  z  konieczności
zmiany  stawek  opłat  za  usługi  świadczone  przez  Miasto  wymienione
w niniejszej uchwale. Wzrost kosztów odbioru i zagospodarowania odpadów
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości,  na  których  zamieszkują
mieszkańcy,  wynika z oferty przedłożonej przez Oferenta w prowadzonym
postępowaniu  przetargowym  na:  „Odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  na  których  zamieszkują
mieszkańcy, położonych na terenie Miasta Pabianice w okresie od  1.03.2021
do 31.12.2021 r.

Głosowanie jawne imienne KBiF: za – 9, przeciw – 1, wstrzymało się – 0  
(Zał. Nr 12)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Głosowanie jawne imienne KGKiI: za – 7, przeciw – 1, wstrzymało się – 0  
(Zał. Nr 13)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad.6.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła  projekt  uchwały
w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2021 rok – projekt nr 1  
(Zał. Nr 14)  W związku ze zmianą przepisów ustawy o utrzymaniu czystości
i  porządku  w  gminach  Miasto  Pabianice  zobowiązane  zostało  z  dniem
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1.01.2021  r.  do  zmiany  systemu  gospodarki  odpadami  komunalnymi.
W konsekwencji w wyniku ogłoszonego przetargu zmieniły się również koszty
funkcjonowania  systemu  w  okresie  od  m-ca  III  do  X11.2021.  System
gospodarowania  odpadami  komunalnymi  w  roku  2021  będzie  kosztował
Miasto  łącznie  kwotę  18.473.290,92  zł  z  czego  po  stronie  dochodów wg
przypisów należności od osób zarejestrowanych w systemie w liczbie 56.474
(stan  na  11.02)  możemy  spodziewać  się  dochodów  w  wysokości
18.186.724,00 zł liczonych za I i II wg stawki 16,00 zł, a od miesiąca III do XII
wg  proponowanej  stawki  29,00  zł.   W związku  z  powyższym dla  potrzeb
zabezpieczenia realizacji zadania dokonuje się korekt w planie budżetu na
rok  2021:  Zwiększa  się  plan  dochodów na  2021  r.  w  pozycji  dotyczącej
gospodarki  odpadami  o  kwotę  1.966.634,50  zł.  II.  Zwiększa  się  plan
wydatków na obsługę systemu gospodarowania odpadami na 2021 r. o kwotę
1.509.111,88  zł  z  przeznaczeniem  na  wydatki  związane  z  odbiorem  i
zagospodarowaniem odpadów komunalnych, obsługę i utrzymaniem punktu
PSZOK. Miasto wg stanu na 1.01.2021 zamierzało przeznaczyć na wydatki
związane  z  systemem  gospodarowania  odpadami  ze  swoich  środków
własnych  kwotę  dodatkową 744.089,54.  Z  powyższego rozliczenia  wynika
konieczność dopłaty w wysokości 286.566,92 zł. Pozostałą różnicę w kwocie
457.522,62 odnosi się na rezerwę ogólną.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na
2021 rok – projekt nr 1.

Głosowanie  jawne  imienne:  za  –  9,  przeciw  –  0,  wstrzymało  się  –  0  
(Zał. Nr 15)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Głosowanie jawne imienne KGKiI: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 1  
(Zał. Nr 16)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwał

Ad.7.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  omówiła  projekt  uchwały
w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2021 rok – projekt nr 2
(Zał. Nr 17) Dokonuje się przesunięć w ramach wydatków na dotacje bieżące
pomiędzy podmiotami należącymi do sektora finansów publicznych w dziale
801,  rozdziale  80104  a  podmiotami  niezaliczanymi  do  sektora  finansów
publicznych w tym samym dziale i rozdziale na kwotę 15.000,00 zł. 
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Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod
głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic
na 2021 rok – projekt nr 2.

Głosowanie  jawne  imienne:  za  –   10,  przeciw –  0,  wstrzymało  się  –  0.  
(Zał. Nr 18)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad.8.
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła  projekt  uchwały
w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Miejskiej
Pabianice na lata 2021-2035. (Zał. Nr 19) Aktualizacja WPF spowodowana
jest koniecznością urealnienia dochodów i wydatków budżetu. Szczegółowe
wyjaśnienie zmian obrazuje załącznik nr 3 - „Objaśnienia przyjętych wartości
do WPF Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2021-2035”

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji poddała pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2021-2035.

Głosowanie  jawne  imienne:  za  –   10,  przeciw –  0,  wstrzymało  się  –  0.  
(Zał. Nr 20)
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad.8.
Pisma do wiadomości Komisji Budżetu i Finansów:

– pismo  RIO  w  łodzi  z  dnia  4.02.202r.  w  sprawie  wzorów  tytułów
wykonawczych stosowanych w egzekucji administracyjnej w związku ze
składaniem  przez  właścicieli  nieruchomości  deklaracji  o  wysokości
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; (Zał. Nr 21)

– Uchwała  RIO  w  Łodzi  Nr  1/2/2021  z  dnia  7.01.2021  r.  dotycząca
Uchwały  Nr  XXVI/285/20  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia
9.12.2020  r.  w  sprawie  ustalenia  terminu,  częstotliwości  i  trybu
uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi; (Zał. Nr
22)

– Uchwała  RIO  w  Łodzi  Nr  1/3/2021  z  dnia  7.01.2021  r.  dotycząca
Uchwały  Nr  XXVI/286/20  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia
9.12.2020  r.  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowania  odpadami  komunalnymi  oraz  terminu  i  miejsca
składania  deklaracji  przez  właścicieli  nieruchomości  położonych  na
terenie Miasta Pabianic. (Zał. Nr 23)

7



Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisji  Bożenna
Kozłowska zamknęła wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów oraz
Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji o godz. 9.00.

Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Posiedzenie protokółowała:                                 Posiedzeniu przewodniczyła

   AGNIESZKA MICHEL                                       BOŻENNA KOZŁOWSKA
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